
Zápis z jednání VV OSH společně se starosty okrsků 

konaného dne 8.12.2023 ve Študlově 

 

Přítomní: Soural, Bílek, Bidmon Jan, Buchta, Flídrová, Švichká, Uher, Kozlovský, Havel, Šimon, Počka 

Omluveni: Říha, Vacek, Paulíček, Šplíchal 

Hosté: Bidmon Josef, Bednář, Jachan, Lopaur, Řezník, Vágner 

 

Program:  

1) Zahájení 

2) Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu, schválení programu 

3) Stanovení termínů jednání VV v roce 2024 

4) Zhodnocení roku 2023 

5) Průběžné plnění rozpočtu 2023 

6) Soutěže 2024 

7) Sportovní areál 

8) Schválení vyznamenání 

9) Diskuze, různé 

10) Závěr 

 

Ad1) Starosta OSH Jan Soural přivítal přítomné a zahájil jednání VV OSH.  

Ad2) Zapisovatelem byl schválen Jiří Bílek, ověřovateli zápisu byli ustanoveni Luboš Buchta a Pavel Uher. 

Program jednání byl schválen. 

Ad3) Termíny jednání VV byly stanoveny na 6.3., 15.5., 14.8., 16.10., 13.12. a shromáždění představitelů 

9.11. v Příluce 

Ad4) Hodnocení začal Ivan Havel, který konstatoval že počty dětí v soutěžích se začínají navracet do stavu 

před Covidem. Rád by však uvítal více informací o soutěžích – co bude za stravu, jakým způsobem bude 

organizována technická četa apod. – například ve Vítějevsi. Nově proběhl i ZHVB v Horkách, tedy podle 

nových pravidel. Pořadatelsky byl hodnocen jako velmi zdařilý. Poprvé tam byla i spolupráce s armádou, která 

byla rovněž hodnocena kladně. Na příští soutěže budou vždy jmenováni pracovníci odpovídající za jednotlivé 

úseky. Pavel Uher zhodnotil soutěže OLSY jako zdařilé. Zkritizoval výši příspěvků OSH na vyhlášení. 

Oblast prevence hodnotil Jan Bidmon. Vzpomněl školení preventistů, zhodnotil zdařilá vyhodnocení soutěží 

požární ochrana očima dětí. Okresní proběhlo na zámku v Moravské Třebové, krajské pak v Mladějově na 

Moravě. Kvitoval nárůst počtu dětí zapojených do soutěže. Problém je však najít termín na vyhlášení, který 

by se nekřížil s termíny soutěží. Dále proběhli besedy a ukázky na školách a s veřejností. V dalším roce je 

seminář prevence 23.3.2024 v Jevíčku, kam jsou pozváni nejenom preventisté ale všichni se zájmem o tuto 

oblast. Jsou pozváni přednášející z cechu kominíků, HZS a dalších odvětví. Dále plánují společně s radou 

ochrany obyvatelstva školení ohledně elektromobility a radiostanic. 



Za zasloužilé hasiče poděkoval Michal Počka za krásný výlet pro ZH na Bouzov a muzeí v Čechách pod 

Kosířem. Rovněž pěkné setkání pro ZH celého kraje proběhlo ve Slepoticích. Dále Michal vyzval jednatele 

jednotlivých sborů, aby se zabývali oceněními jednotlivých členů, aby posílili řady ZH. 

František Kozlovský hodnotil práci rady represe. Ta se pravidelně schází a pracuje dle stanoveného 

harmonogramu. Také je nápomocna na žádost vedení okresu při různých soutěžích a akcích. I přenos 

informací z rady do jednotlivých jednotek funguje velice dobře.  

Rada historie se ústy Jaroslava Šimona přidala k poděkování z aktivu zasloužilých hasičů. Upozornil na 

povinnost odevzdávat staré a dopsané kroniky do okresního archivu. Zatím se jedná o obecní kroniky, ale 

možná dojde i na organizace. 

Ad5) Starosta přednesl plnění rozpočtu za uplynulých 11 měsíců roku. Po skončení roku bude plnění 

zveřejněno na stránkách. 

Ad6) Je třeba doplnit datum na hru PLAMEN a to na 24.-25.5. 2024, předběžně se jedná s SDH Trstěnice. 

Nově nebude soutěž OLSY v Květné, ale v Horním Třešňovci. 

Ad7) V obci Vítějeves proběhne výběrové řízení na projekci a zhotovitele stavby. Jiří Lopaur tlumočil nabídku 

na vybudování areálu v Čisté. K tomu starosta doplnil, že se objevila i nabídka z Koclířova. 

Ad8) Všechna předložená vyznamenání byla schválena a některá odeslána na KVV. 

Ad9) Josef Bidmon informoval o tom, že je téměř jisté že v roce 2025 nedostane OSH žádné dotace na provoz. 

Nově dotace chodí více do sborů a ne na okresy a proto je nutné pozměnit financování jednotlivých akcí. 

V březnu 2024 proběhne v České Třebové celorepubliková konference ochrany obyvatelstva. Kontroly 

ÚKRR měla proběhnout i na našem okrese, přijdou v lednu. Vyšší soutěže proběhly v roce 2023 vcelku 

v pořádku, byli však kritizováni rozhodčí a jejich chování – pozdní nástupy apod. PYROCAR proběhl úspěšně 

a poprvé v historii se ziskem plusovým a to téměř milion korun. Příští rok se zřejmě sdruží MČR v PS a MČR 

v disciplíně 100m s překážkami. V září proběhne na okrese Svitavy Rescue camp. Je třeba zapsat veškeré 

soutěže do republikového kalendáře do 15.1.2024. Setkání praporů v Telči – ústroj pouze vycházkový oděv, 

bez opasků atd. Sportovní oddíly dle NSA se musí zúčastnit nejméně 6 ti soutěží pořádaných okresem a výše. 

Jsou úpravy v zákoníku práce a tím se mění dohody o provedení práce – dle těchto úprav se musí práce 

naplánovat min. 3 dny předem. O tomto se bude ještě jednat na úrovni SH ČMS a GŘ HZS.  

Starosta OSH informoval o zakoupení nového vozidla, na které přispěl částkou 500000Kč Pardubický kraj, 

100000Kč přidalo KSH Pak, takže OSH zaplatila částku 45050Kč a máme nový automobil. Dále tlumočil 

poděkování ředitele HZS územního odboru Svitavy Jaroslava Čermáka za vzájemnou spolupráci a přání do 

dalšího roku. Byla jmenována inventarizační komise ve složení Jiří Bílek a členové OKRR. 

Ad10) Starosta poděkoval všem za práci a s přáním hezkých svátků a zdraví do další práce jednání ukončil. 

 

 

Zapsal:   Jiří Bílek 

 

Ověřovatelé zápisu: Luboš Buchta   …………………………………. 

 

   Pavel Uher   …………………………………. 

 

Starosta OSH:  Jan Soural   …………………………………. 


